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Bituumeni-
reostus ulatub 
arvatust 
sügavamale
Tartu linnavalitsus jätkab 
Marja tänava haljasala 
puhastamist bituumeni-
reostusest, mille on sin-
na jätnud Emajõe ääres 
töötanud tehas.

Jäätmete nimekirjas 
ohtlik aine bituumen 
asub praegu stabiilses 
olekus kihtidena ning on 
linnamajanduse osakon-
na juhataja Rein Haagi 
sõnul inimestele ohutu.

Varasema uuringu järgi 
ulatus reostus umbes 50 
sentimeetri sügavusele, 
likvideerimistööde tege-
misel selgus aga, et reos-
tust jätkub kuni poole-
teise meetrini. Linn sõl-
mis Ragn-Sellsiga täien-
davateks töödeks uue le-
pingu. Reostus peaks lik-
videeritud saama juuli 
lõpuks. (TPM)

Linn toetab 
sotsiaalprojekte
Tartu linnavalitsuse sotsiaal-
abi osakond võtab 1. augusti-
ni vastu taotlusi 2007. aastaks 
planeeritavate sotsiaalhoole-
kandealaste projektide rahas-
tamiseks. 

«Ootame projekte esitama 
mittetulundusühinguid ja 
sihtasutusi, kelle põhitege-
vusala on sotsiaalhoolekande-
alane,» märkis linnavalitsuse 
sotsiaalabi osakonna peaspet-
sialist Indrek Rohtla. 

Kõik kavandatavad projek-
tid peavad olema seotud Tar-
tu või tartlastega. 

2007. aastaks oodatakse 
projekte, mille sisuks on aju-
tise koduse hooldusteenuse 
pakkumine eakatele ja puue-
tega inimestele või eakate 
poolt omaalgatuslike tege-
vuste käivitamine päevakes-
kuste juures. 

Samuti on vaja tugiisikuid 
sotsiaaleluruumides elavatele 
linlastele ja sõltuvusproblee-
midega tööealistele isikutele 
ning tugirühmi puuetega las-
tega perekondadele. Linnava-
litsus pakub toetust ka pro-
jektidele, mis on suunatud 
alaealistele õigusrikkujatele, 
üksikvanemaga peredele ning 
lastekodulastele.

Taotlus tuleb linna sotsiaal-
abi osakonda esitada nii kirja-
likult kui elektrooniliselt, 
taotluse vorm on saadaval 
linna koduleheküljel ja sot-
siaalabi osakonnas. (TPM)

�  Paar-kolm tundi kulus 
eile hommikul tootmis-
ühistu Vasula Aed tööta-
jatel tänavuse esimese 
maasikasaagi korjami-
seks. Teist sama palju ku-
lus üsna soolase hinnaga 
marjade müümiseks.
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Vasula Aia esimesed maasikad 
läksid kaubaks Vasula teeotsas. 
«Korjasime alustuseks 60 kilo 
maasikaid ja esimese tunniga 
on paarkümmend kilo juba 
müüdud,» rääkis TÜ Vasula 
Aed töötaja Udo Laurberg. 

Suuremad marjad oli Vasula 
Aed müüki pannud 80-krooni-
se kilohinnaga, väiksemaid sai 
60 krooni eest ja ostjaid jagus. 
Tartus küsiti eile-üleeile kodu-
maiste esimeste maasikate eest 
80–100 krooni. 

Ostjate kõrval jõudis 
Laurberg märkida sedagi, et tä-
navune saak on külma ja kui-
va kevade pärast nädala jagu 
tavalisest hilisem.

«Meil mõjutab saagi algust 
niisutus,» selgitas TÜ Vasula 
Aed juhatuse esimees Imbi Ro-
hejärv. «Kastame maasikaid pi-
devalt, et saada suuri marju. 
Kui laseksime neil vaid päike-
se käes küpseda, oleks saak ol-
nud varasem ja väiksem.»

Vasula Aias on müügimaa-
sikate all 2,5 hektarit. Sellest li-
gi pool hektarit oli ettevõttel 
tänavu katteloori all, kuid tu-
lemus jäi kesiseks. 

Eesti suurima marjakasva-
tustalu, Kambja valla Marja-
maa talu maasikad aga alles 
hakkavad õiget tooni võtma. 

«Meil ei käi maasikakasva-
tus nii kähku,» selgitas Marja-
maa talu peremees Tõnu Oks. 
«Ühelt poolt sai maasikas tal-
vel veidi külma ja teisalt, meie 
kandis, metsade vahel, läheb 
lumi alati nädal hiljem.»

Ka Imbi Rohejärv ütles, et 
Vasula Aia tänavusele maasika-
saagile vajutas läinud talv oma 
pitseri. Kokkuvõttes ei tohiks 
aga tänavu maasikapuudust 
tulla. «Õisi on ja marju on,» üt-
les Imbi Rohejärv. 

Õige möll läheb maasikavä-
ludel lahti pärast jaanipäeva.   

� V A S U L A  A E D  A L U S T A S  E I L E  M A A S I K A T E  K O R J A M I S T

Eesti maasikad lähevad 
kaubaks iga hinnaga

TÜ Vasula Aed töötajal Ülo Võsonurmel ja ta kolleegidel on mõne päeva pärast kõvasti 
tööd, sest eile korjati Vasulas 2,5 hektarilt tänavused esimesed maasikad.  Kalev Saar

Cleanaway lubas pidada läbi-
rääkimisi pakendiorganisat-
sioonidega, kes nii või teisiti fi-
nantseerivad pakendite kogu-
mist. 

Iga ühistu puhul pidi läbi-
rääkimistega selgitatama, kas 
on üldse soovi saada oma ma-
ja juurde pakendikonteiner.

Põhimõtteliselt on nii, et 
kui ühistu Cleanawayga 
kokkuleppele ei saa, on neil 
võimalus tellida klaasi- ja 
plastikonteiner mõnest tei-
sest firmast?

Pakendid piirkondliku jäät-
meveo eriõiguse alla ei käi ja 
neid võib koguda ükskõik mil-
line firma.

Aga Cleanaway on põhi-
mõtteliselt selle teenuse pakku-
miseks valmis, küsimus on lä-
birääkimistes pakendiorgani-
satsioonidega.

Paberit viiakse ka edaspidi 
tasuta ära, sest paber oli korral-
datud jäätmeveokonkursside 
tingimustes sees. Konkursi 
võitnud firmal on kohustus 
paigaldada enam kui kümne 
korteriga elamute juurde pabe-
rikonteiner ja selle tühjendus 
on tasuta.

Kas ei maksta ka konteineri 
renti?

Ei, rendiraha tuleb ikka 
maksta.

Seda, et korraldatud jäätme-
vedu hakkaks haarama ka 
klaasi ja plastpakendi vedu, 
Tartu linnas ette näha ei 
ole?

Oleme seda arutanud. Aga 
leidsime, et kuna selles on sä-
testatud tootjavastutus, on esi-
meses etapis keeruline kokku-
leppeid saada. Tootjal on sea-
duslik õigus pakendeid üle lin-
na koguda ja seda ainuõiguse-
ga ühele firmale anda on küsi-
tav.

Aga tulevikus võiks see kõik 
olla küll üks süsteem.

MARTIN PAU

ÜLLE MAUER
Tartu linnavalit-
suse keskkonna-
teenistuse
juhataja

Kas Raadi korteriühistul, 
kelle vanapaberi ning klaas- 
ja plastpudelid on jäätme-
firma vedanud seni ära ta-
suta, tuleb alates 1. juulist, 
kui algab monopoolselt kor-
raldatud jäätmevedu, haka-
ta nende teenuste eest 
maksma?

KAS ?


